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Tisztelt Elnök Asszony!

e. ~ 142 4 .

„Mikor kívánják a SAPARD támogatások elszámolását felgyorsítani, illetve az AVOP
pályázatok érdemi befogadását megindítani a mezőgazdasági gazdálkodók tekintetében?"
címmel a Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok benyújtani Németh Imre földművelésügyi- és
vidékfejlesztési miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Amint az bizonyára Őn előtt is ismeretes, a SAPARD támogatások minden nehézségük ellenére
jelentős forrást biztosítottak és biztosítanak az agrárium beruházásaihoz, amit bizonyítja ezt a
beérkezett pályázatok nagy száma .

Ugyanakkor a pályázatot elnyert és a beruházásokat megvalósított gazdálkodók rendkívül hosszú idő
alatt és nehézkes procedúra során jutnak hozzáá a támogatás összegéhez, amit kénytelenek mindaddig
jelentős nehézségek árán finanszírozni .

Elképzelhető, hogy a fentiekből adódik a SAPARD-ot követő AVOP pályázatok vontatottsága, hiszen
feltételezhetően az apparátus még a korábbi támogatásokból adódó adminisztrációval van leterhelve,
miközben az AVOP pályázatok tömegesen érkeztek be. Emiatt utóbbiakat nem tudják érdemben
feldolgozni a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal munkatársai .

Sajnálatos módon a fenti problémák a termelők likviditási helyzetét ellehetetlenítik és
elbizonytalanítják, hiszen kiszámíthatatlanná vált számukra, hogy időben mikor juthatnak hozzá a
bevételeikhez. A gazdálkodók helyzetüket a továbbiakban már nem tudják banki finanszírozással
megoldani, másrészt a 2004 . novemberétől igénybe vett átmeneti forgóeszköz hitelek is rendkívül
magas kamatköltségeket eredményeznek .

Fentiek alapján kérdezem a T. Miniszter Urat, hogy mikor kívánják a SAPARD támogatások
elszámolását felgyorsítani, illetve az AVOP pályázatok érdemi befogadását megindítani a
mezőgazdasági gazdálkodók tekintetében?

Kelt Budapesten, 2005. január 25. napján
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